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z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 15 
l istopada 2011r. w sal i  posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie rozpoczę to godz. 100 0  -  zakończono godz. 11.35.
Przewodniczyła:  radna Małgorzata Kamińska – Przewodnicząca Komisj i  Kultury,
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej l isty obecności.
( l ista obecności  w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzię l i :
1. inż .  Henryk Kacprzyk  – Wójt Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisj i .
4. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbl iższą  sesję  Rady Gminy:
    - w sprawie przyjęcia ceny sprzedaży drewna jako podstawę  obl iczenia podat-
      ku leśnego na 2012 rok
    - w sprawie przyjęcia ceny skupu żyta jako podstawę  obl iczenia podatku rolne-
      go na 2012 rok
    - w sprawie okreś lenia stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok
    - w sprawie okreś lenia stawek podatku od środków transportowych
    - w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na la-
      ta 2011 – 2020
    - w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2011 rok  
5. Dyskusja i  wnioski.
6. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 1 i  2. Przewodnicząca Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
           – radna Małgorzata Kamińska dokonał otwarcia posiedzenia Komisj i .
           Stwierdzi ła prawomocność  obrad oraz przedstawiła projekt porządku
           obrad, który został przyję ty  jednogłośnie.

Ad pkt 3. Protokół  z ostatniego posiedzenia Komisj i został  przyję ty jednogłośnie
           bez odczytywania.
 
Ad pkt 4. Pan Wójt – są  to najważniejsze uchwały podejmowane przez radę ,  któ-
           re mają  wpływ na budżet gminy.
           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia ceny sprzedaży
           drewna jako podstawę  obliczenia podatku leśnego na 2012 rok.
           W ubiegłym roku cena drewna wynosi ła  154,65 złotych.
           Co roku przyjmujemy stawkę  jaką  podaje GUS. Lasy Państwowe są  f i rmą

           skarbu państwa, więc mają  pieniądze, to niech płacą .
           Radny Krzysztof  Fabisiak – jaki wzrost nastąpi ł  w stosunku do ubiegłego 
           roku?
           Pan Wójt – 32 złote.
           Radny Artur Poganiacz – 20%.
           Innych uwag nie zgłoszono. 
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           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie okreś lenia stawek poda-
           tku od nieruchomości  na 2012 rok.
           Przy podatku od nieruchomości  przyjmujemy stawki ubiegłoroczne. Jest 
           to zasada przyję ta  od lat.  Za grunty będące we własności emerytów rolni-
           ków nie podwyższamy stawki.  Najwyższe stawki przyjmujemy od gruntów
           pod rekreację .
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie podatku od środków tra-
           nsportowych.
           Ten podatek podwyższamy o 2%, podwyżka będzie po środku inf lacj i .
           Uwag nie zgłoszono.
 
           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia ceny skupu ży-
           ta jako podstawę  obl iczenia podatku rolnego na 2012 rok.
           W tym roku podatek był  nal iczany od 37,64 złotych.
           Ta cena jest adekwatna do cen, które obecnie są  na rynku.  To co my obni-
           żymy,  trzeba mnożyć  przez dwa. Przy nal iczaniu subwencj i  Ministerstwo 
           bierze pod uwagę  utratę  dochodów własnych.
           Pani Bożenna Boduch przygotowała mi zestawienie z którego wynika,  że
           większość  hektarów od których jest  płacony podatek rolny jest w posiada-
           niu mieszkańców spoza naszej gminy.
           Pan Wójt przedstawi ł  wyl iczenia:

Nazwa

Sołectwa

Mieszkańcy

ha  f izyczne

gminy

ha przel icz.

Mieszkańcy

ha f izyczne

spoza gminy

ha przel icz.

Domkowo      281,8596   170,2389    281,7205   146,2039

Frygnowo      896,7835   651,9396      99,7259     69,5496

Gierzwałd      144,9376     31,9434    678,2901    406,3396

Glądy      199,57    146,917         -        -

Góry Lubiańskie      371,9587    230,4316    676,6547    519,6707

Kiersztanówko      196,3535    152,6354    153,6177    101,1142

Kitnowo      233,4436    126,1236    173,3995      89,0660

Łodwigowo      555,6728    506,3773     34,6909      26,1339

Marcinkowo      173,5756    139,4422     19,50      11,5990

Mielno       89,6744     39,6678    417,1016     181,6503

Rychnowo      488,2887   314,3605    397,4086     183,0522

Rychnowska Wola      124,15     63,8055     30,8388      17,9940



Stębark      559,1193    294,4504    187,0242      56,2716

Zapieka      130,186      44,8153      37,0813      18,8466

Szczepankowo       93,7473      43,5669    390,1186      231,313

Zybułtowo     163,5209    122,9784       2,41         2,209

Grunwald        7,6374       6,9854       1,06         0,8110

Dylewo            -            -           820,5933     681,0585

Kiersztanowo            -         -    474,4932     388,5642

Pacółtowo           -      -       36,0572       18,4174

Razem:     4.710,4789  3.086,6792   4.921,2261  3.149,8647

           Średnia wielkość  gospodarstwa w naszej gminie wynosi  23,90 ha f izycz-
           nych a 15,5353 ha przel iczeniowych.
           Przy stawce ogłoszonej przez GUS podatek za 1 ha wynosi łby 185,45 zł .
           Radny Artur Poganiacz – przy tej  cenie żyta podatek poszedł o 100% w
           górę .
           Radny Krzysztof  Fabisiak – jak był  projektowany budżet?
           Pan Wójt – w/g starej  stawki. Jeżel i  rada nie podję łaby uchwały,  to poda-
           tek nal iczal ibyśmy w/g stawki podanej  przez GUS.
           Każdego wójta cieszy stawka maksymalna.
           Przy ustalaniu stawki  niech każdy radny bierze pod uwag, co chce zrobić  
           w swojej miejscowości  lub gminie.
           Radny Edmund Żmijewski  – gdyby rada nie uchwali ła stawki,  to co bę -
           dzie?
           Pan Wójt – będziemy nal iczać  wg stawki GUS.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – jak jest  w innych gminach?
           Pan Wójt – gminy dopiero pracują  nad uchwaleniem podatków. W Miłako-
           wie ma być  56 zł,  w Dąbrównie 50 zł,  jeszcze w innych gminach 54 zł .
           Też  do końca nie wierzę  w wyl iczenia podane przez GUS. Państwo idzie 
           w tym kierunku, żebyśmy zwiększyl i  dochody własne.
           Radny Edmund Żmijewski  – jak patrzą  na to roln icy?
           Radny Andrzej Kamiński  – jest grupa rolników, która wytrzymałaby tę  
           podwyżkę ,  a le dużo jest biednych rolników.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – nie możemy za dużo obniżać ,  bo na drugi  rok
           przeżyjemy szok, bo cena żyta na pewno pójdz ie w górę .
           Bardzo dobrze, że została wywieszona l ista osób, którym umorzono poda-
           tek.  Przy niektórych nazwiskach powinno być  zaznaczone, dlaczego mają  
           umorzony podatek,  że wynika to z przepisów. U nas mają  pretensje,  dla-
           czego został umorzony podatek Pani Szczepkowskiej,ale to wynika z usta-
           wy i  działalności gospodarczej  i  tak ludziom t łumaczę .
           Pan Wójt – niektórzy ukrywają  swoje dochody,  ale musimy opierać  się  na
           dokumentach. Nie możemy ujawniać ,  dlaczego został umorzony podatek.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – mam nadzieję ,  że ta l is ta będzie wywieszana 
           co roku.
           38% populacj i  mieszka na wsi, a tylko 4% rolników. Rolnicy mają  dopłaty
           i  nie jest teraz tak ciężko.
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           Radny Edmund Żmijewski  – idzie kryzys  i  nie możemy za dużo obniżać ,  
           bo niedługo nie będzie na płace.
           Pan Wójt – rolnicy mają  dopłaty z Uni i ,  zwrot  akcyzy,  płacą  KRUS, do
           którego dopłacają  podatnicy.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – rolnika praca jest c iężka, ale musicie nas zro-
           zumieć .
           Pan Wójt – grupa rolników jest ciężko pracująca, ale też  jest grupa w pe-
           wien sposób uprzywilejowana. 
           Radna Małgorzata Kamińska – pol i tyka rolna jest  prowadzona nie pod 
           nas,  ale pod rolników z Warszawy.
           Pan Wójt – my ledwo wiążemy koniec z końcem. W budżecie na przyszły 
           rok nie ma żadnych inwestycj i ,  tylko budowa kanal izacj i  sanitarnej w
           w miejscowości  Pacółtowo – Pacółtówko. Aby zamknąć  budżet musiel iś -
           my uciąć  na płacach i  zakupie węgla,  żeby mieć  środki własne na inwe-
           stycje.
           Radny Andrzej Kamiński  – proponuję  przyjąć  stawkę  na poziomie Dąbró-
           wna, czyl i  50 złotych.
           Pan Wójt – po cichu myś lałem o stawce 60 złotych.
           Radna Małgorzata Kamińska – to może na połowę  – 55 złotych.
           Radny Artur Poganiacz i  radny Edmund Żmijewski  zaproponowali  stawkę
           60 złotych.
           Pan Wójt – nośniki  podatkowe przygotowuje Państwo.
           Radny Artur Poganiacz – myś l ę ,  że podnosząc podatek rolny,  łatwiej bę-
           dzie zamknąć  budżet.
           Pan Wójt – w tym roku planując budżet zabrakło nam 1.200 tys.  z łotych.
           Planując inwestycję ,  kredyt  bierzemy na całość ,  a później nam refundują ,  
           ale po czasie.  W czasie wykonywania inwestycj i  powinniśmy otrzymywać
           zwrot  nakładów.
           Marszałek trzyma pieniądze na koncie i  korzysta z odsetek.  
           Pani Skarbnik – nie otrzymal iśmy jeszcze zwrotu pieniędzy za „Orlika”.
           Pan Wójt – podatek rolny jest  ważnym elementem budżetu.
           Radny Ryszard Bala – mam propozycję ,  żeby Pani Skarbnik przygotowała
           dokładne wyl iczenia.  Proponuję ,  żebyśmy otrzymali  to w formie pise-
           mnej,  bo nikt tych l iczb nie spamię ta.
           Pan Wójt – pracownica l iczyła 2 dni,  ja to skseruję  i  przekażę  radnym.
           Radny Ryszard Bala – ja potrzebuję  wyl iczenia skutków finansowych.
           Chciałbym, żebyśmy miel i  pełny obraz skutków finansowych dla budżetu.
           My tu zajmujemy się  przede wszystk im budżetem gminy.
           Radna Małgorzata Kamińska – o i le jest pomniejszana ta kwota?
           Pan Wójt – zmniejszając stawki  podatków rezygnujemy z dochodów włas-
           nych.
           Radny Ryszard Bala – jakie są  skutki  f inansowe zmniejszenia dochodów 
           własnych dla budżetu gminy,  wolałbym mieć  moż l iwo ść  przeanal izowania
           Radny Artur Poganiacz – pewni możemy być  tylko tego, o i le podwyższy-
           my podatek.
           Popieram Pana Wójta i  będę  przystawał  przy kwocie 60 złotych.
           Radny Ryszard Bala – ja się  n ie wypowiadałem w sprawach merytorycz-
           nych tylko w kwesti i  pewnych ustaleń .  Sposób podejmowania decyzj i  
           przez radę  jest dla mnie istotny.  Chcę  wiedzieć  jakie będą  skutk i  dla bu-
           dżetu?
           Radny Krzysztof  Fabisiak – Pan Bala poszedł  w kierunku formalnym,  a
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           my poszl iśmy w czynnik  ludzki.  Ja nie jestem rolnikiem, ale muszę  myś-
           leć  o swoich rolnikach.
           Radna Ewa Ziejewska – a co to nam da?
           Radny Ryszard Bala – da nam wiedzę ,  że np.: nie wpływa 300 tys.  z ł  do
           budżetu, bo obniżyl i śmy podatek.
           Radna Małgorzata Kamińska – chciel ibyśmy uzyskać  jak najwięcej ,  ale 
           t rzeba brać  pod uwagę  sytuację  rolników. Wiadomo, że o tę  kwotę  będą
           niższe wpływy do budżetu.
           Radny Ryszard Bala – odnośnie wszystkich podatków, to w uchwale nr 73
           pozostawiamy w niezmienionej  wysokości,  bo dotyczy naszych mieszkań-
           ców, a podatek rolny w dużej mierze dotyczy tych z Marszałkowskiej.
           Pan Wójt – od lat trzymamy się  zasady,  że przy podatku od nieruchomości 
           przyjmujemy stawkę  maksymalną  z roku ubiegłego. 
           Pani Skarbnik – mamy 6.236,5 ha przel iczeniowych.  Przy cenie 37,64 zł
           w tym roku stawka za 1 ha wynosi  94,10 zł ,  podatek rolny wyniósł
           586.855 złotych,  przy cenie 55 zł wpływy z podatku wyniosą :  6236,5 x
           137,50 zł = 857.519 złotych. Przy cenie 55 zł wpływy z podatku byłyby
           wyższe o 270.664 zł.
           Radny Ryszard Bala – a jak przy pozostałych  propozycjach?
           Pani Skarbnik – przy cenie 60 zł  podatek wyniesie:  60,-  x 2,5 = 150,-  x
           6236,5 ha = 935.475 zł.  Przy wzroście ceny żyta o 5 zł  wpływy z tytułu
           podatku rolnego będą  o 78 tys.  z ł  wyższe.
           Radny Andrzej Kamiński  – proszę  wyl iczyć  wpływy z podatku przy cenie
           50 złotych.
           Pani Skarbnik – 6.236,5 ha x 125 zł = 779.562,50 złotych.  
           Przewodnicząca Komisj i  poddała zgłoszone propozycje pod głosowanie:
           za ceną  55 zł  głosowało 10 radnych,  za ceną  60 zł 2 radnych (Artur Poga-
           niacz,  Edmund Żmijewski),  za ceną  50 zł 2 radnych (Andrzej  Kamiński,  
           Józef Kozłowski) ,  radny Ryszard Bala wstrzymał  się .
           Ustalono, że w projekcie uchwały zostanie przyję ta  stawka 55 złotych.
           Innych uwag nie zgłoszono. 

           Pani Skarbnik – jeżel i  chodzi o projekt uchwały w sprawie zmiany WPF 
           na lata 2011 – 2020 to przygotuję  na sesję .
           Pani Skarbnik przedstawiła projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu 
           Gminy Grunwald na 2011 rok.
           Dokonujemy zwiększenia dochodów o 1.908.386,44 złotych.  Została pod-
           pisana umowa z ANR na kwotę  400 tys.  z ł na dofinansowanie infrastru-
           ktury wodociągowej i  sanitarnej  w Pacółtówku, 245.971,44 zł  otrzymaliś -
           ma na wypłatę  akcyzy.  Już  została wypłacona. 500 tys.  z ł  uzyskal iśmy z
           tytu łu zwrotu wat. O 70 tys.  z ł  zwiększamy wpływy z opłat eksploatacyj-
           nych – z tytułu wydobycia  żwiru,  o 10.500 zł wpływy z podatku od osób 
           prawnych, o 417.761 zł dotacje na GOPS i 264.154 zł dotacje na stypen-
           dia i  zwrot za podręczniki .
           Wydatki  zwiększamy o 2.096.860,11 zł .  O 404 tys.  zł  zwiększamy wydat-
           ki  inwestycyjne,  241 tys.  z ł  na wypłatę  akcyzy,  zwiększamy wydatki  na
           płace i  na GOPS, na wypłatę  stypendiów dla uczniów.
           O 20 tys.  z ł  zwiększamy dotacje dla GOK i 5 tys.  z ł dla bibl ioteki.
           Uwag nie zgłoszono.
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Ad pkt 5. Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Warmińsko-Mazurskiego
           Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie w sprawie przedłożenia oświadczeń
           mają tkowych przez Przewodniczącego Rady Gminy i  Wójta Gminy Grun-
           wald. Oświadczenia wpłynę ły  w terminie.
           W oświadczeniu Przewodniczącego Rady w pkt VI ppkt II  pozostawiono
           pustą  rubrykę ,  w pkt VIII  – brak dochodu z tytułu diet.
           W oświadczeniu Pana Wójta w pkt II  ppkt 3 pozostawiono pusta rubrykę .
           Innych nieprawidłowości  nie stwierdzono. 
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 2).
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Naczelnika Urzędu Skarbo-
           wego w Olsztynie w sprawie anal izy oświadczeń  mają tkowych radnych.
           Najczęstszymi błędami jest brak zapisu w części  B poz. 1 do 4 – brak ty-
           tułu prawnego, w punkcie VIII  zamiast dochodów podawano przychody,
           w punkcie X dotyczącym zobowiązań  powyżej  10.000 zł brak jest nazwy
           banku gdzie zaciągnię to kredyt,  w jakim celu oraz kwotę  zadłużenia pozo-
           stającego do spłaty,  brak daty złożenia oświadczenia.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 3).
            Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Komendy Powiatowej  Poli-
            cj i  w Ostródzie w sprawie nie wyrażenia zgody na zmianę  zapisów w Po-
            rozumieniu oraz informacją ,  że na obecnym etapie nie jest planowana l i -
            kwidacja Posterunku Pol icj i  w Stębarku.
            (Pismo w załączeniu zał.  nr 4).
            Pan Wójt – przygotowaliśmy projekt umowy o wspólnym zakupie samo-
            chodu, ale nie wyrazi l i  zgody na zmiany w Porozumieniu.
            Mamy potwierdzenie,  że nasz Posterunek nie będzie l ikwidowany.  35 tys.
            z ł zostało przekazane do Pol icj i .  My dajemy 35 tys.  z ł ,  a drugie musi do-
            łożyć  Pol icja.
            Radny Michał Mikulski – dzisiaj  ma być  dokonany zakup samochodu.
            Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Sołectwa Marcinkowo w
            sprawie remontu kapi talnego świetl icy w Marcinkowie.
            (Pismo w załączeniu – zał.  nr 5).
            Pan Wójt – świetl ica podlega pod GOK. Pan Podolak zleci ł  wykonanie
            ekspertyzy.  Nie wchodzi remont tej  świetl icy w rachubę .  Trzeba byłoby
            rozebrać  ją  do fundamentów.   
            Radny Krzysztof Fabisiak – sprawa umorzeń  podatków, czy moglibyśmy
            coś  wiedzieć  na temat umorzeń ,  bo niektóre umorzenia wynikają  z prze-
            pisów prawnych.
            Pan Wójt – kiedyś  przy umarzaniu podatków zaciągałem nawet opinii  so-
            ł tysa,  ale to jest niezgodne z przepisami.
            Radny Edmund Żmijewski  – gdyby płaci l i  podatki kwartalnie,  to nie mie-
            l iby problemów.
            Radny Cezary Chęciński  – wjazd koło Pani Olszewskiej  nie został zro-
            biony. 
Ad pkt 6. Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisj i  Kul tury 
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknę ła posiedzenie Komisj i .

   Protokołowała                                        Przewodnicząca Komisj i  
                                                              Kultury,  Oświaty i Zdrowia
   Bronisława Warmińska                                      Rady Gminy



                                                               mgr Małgorzata Kamińska


